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a Magyar Tudományos Akadémia elnökségének 1949.december 10-én,szomaaton 

délután 'tartott üléséről.

. . - ’ b 7 ea: bt Is ss gél cr« qs : *
Elnök:Rusznyák István. Jelen vannak :Ligeti Lajos és Gombás iái 

alelnökök,Alexits György főtitkár,Lukács György,Novobátzky Károly, 

Molnár Erik, Srdey-Grúz Tibor,Straub Ferenc Brúnó az elnökség tagjai 

Németh Gyula,Fogarasi Béla,Riesz Frigyes,Marék József,Illés Géza-, 

Mihailich Győző osztályelnökök.

A főtitkár röviden ismerteti az uj akadémiai törvényt ,mely- 

nek megszavazására kedden fog sor kerülni;beJelenti,hogy a napokban
• , X.-'
osztály titkári értekezletet tartottak,melyen megbeszélték az Akadémia 

leendő nagy szervezetében az osztálytitkárok szélesebb körű feladatait.
$*.)II./ A sürgős teendők sórában%kiemeli a főtitkár a külföldi aka- 

démiák informálását.- Riesz Frigyes,Ligeti Lajos és Lukács György hozzá- ---------------------------------- 4 < r i 
szólása után az elnökség a következőkben határoz:

a/ tudományos kapcsolataink szorosabbra füzésé- 

nek reményében a. Szovjetunió és a népi demokrá- 

ciák akadémiái felé részletes tájékozást adunk 

az uj Akadémiáról,természetesen közölve a veze- 

tőség és az uj tagok, névsorát;

b/ ezenkívül minden akadémiához,mellyel csere

viszonyban álltunk,elküldjük a vezetőség névsorát

-Lukács György javaslata szerint- feltüntetve 

a neveknél azt,hogy ki melyik tudományos inté- 

zetben működik.

főtitkár,hogy az elnökkel és mérnök-szakértővel együtt többször végig

járták az egész épületet.Elsősorban a hat osztály dolgozószobáira és az 

elnöki,főtitkári dolgozó- és fogadó-szobákra kell gondolni,valamint arra 

is,hogy az akadémikusoknak elég számú kutató helyiség álljon rendelke- 

zesükre a könyvtár mellett.A Ii.és III.emelet helyiségei központi fü- 

téssel nincsenek ellátva;csupán a fűtőberendezés kb.másfél millió fo- 

rintba kerül. 'X' b
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ünnepélyes közgyűlés idejét december 19 

ben állapit ja meg. -

*

a

ejV./ Fekete Zoltán akadémikus azt kéri,hogy tudomány szakja miatt in-*|
.. z ■ ’ 

kább a VI.osztályba helyezze át az elnökség.

Mihailich Győző és Lukács György, valamint Erdey-Gruz Tibor hoz-:| 

zászólása után az elnökség úgy határoz,hogy ezt a kérdést leveszi a napi

rendről! mert ügyrendileg kell biztosítani-J?
' ' • • • . 4T ‘'tv

-egyes indokolt esetekben- a tagoknak más^ 

osztályba való sor olását, főként pedig azt, 

hogy bizonyos témák tárgyalásába más osz

tálybeli szakemberek is bevonassanak.

Az elnök megjegyzi,hogy a biológiai osztályt,melyben Fekete 

Zoltán van és amely számbelileg kicsi,gyengítené,ha 

kívánkoznának.
• A VI./ A főtitkár közelebbi orvosi kezelése miatt 

lyefctesitést kér az elnökség egyik tagja által.

Az elnök felkérésére 
i

tagja í más osztályba

rövidebb időre he

Erdey-Gruz Tibor r. 

tag készséggel vállalkozik a főtitkár 

helyettesitésére gyógykezelésének ideje 

alatt.Az elnökség ezt határozatilag el-

fogadja

K.m.f.
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Az Akadémia Ideiglenes Intézőbizottsága éitesitett, hogy a IV.osz
tály levelezőtagjává választattam.

Ennek a megtiszteltetésnek a súlyát teljes mértékben értékelni tu
dom. Úgy érzem azonban, hogy az a tudománykor, amellyel foglalko
zom /erdőrendzés, erdőbecslés, faállományszerkezettan, erdőérték- 
számitás/ műszaki jellegénél fogva sokkal inkább illik bele az 
Akadémia VI.osztályának a keretébe, mint a IV.osztályéba. Eddigi 
tudományos és kutatótevékenységem is ezen a téren mozgott s iro
dalmi működésem, melynek alapján az Akadémia annakidején /1941-ben/ 
először érdemesített a levelezőtagságra, szintén tulnyomólag tech
nikai jellegű volt.

Mindezek alapján tisztelettel kérem, hogy a VI,osztályba való át
helyezésem iránt a szükséges lépéseket megtenni méltóztassék. Hi
vatkozom az uj alapszabályok 20,§-ának utolsó pontjára, mely az 
átlépés lehetőségét megadja. Természetesnek és szükségesnek tar
tom azonban, hogy előzőleg a IV.osztály véleménye is meghallgat- 
tassék, mert kérésemet csak úgy tartom fenn, ha az a műszaki osz
tály helyeslésével találkozik.

Kiváló tisztelettel:

Sopron, 1949. december hó 2-án.

Dr. Rusznyák István urnák
a Magyar Tudományos Akadémia elnöke 
Budapest.
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l»sz.elnökségi ülés határozatai.

mely számukra legjobban megfelel és végleges. Május 1-re 
felmondunk.

4.//Bee ,19.-én ünnepélyes ülés.

Az elnökség a javaslatot elfogadja és az ünnepélyes 
t közgyűlés idejét dec.19.~ben állapitja meg. ' .

5. //fekete Zoltán akadémikus VI.osztályba való áthelyezésének kérdése.

;A kérdést napirendről leveszik, mert ügyrendileg kell 
/biztosítani - egyes indokolt esetekben - a* tagoknak 
más'osztályba való sorolását,>főként pedig azt> hogy 
bizonyos témák tárgyalásába más osztálybeli szakemberek 

' is bevonassanak.

6. //Főtitkár helyettesitése. ■ . . .

Az elnök felkérésére Erdey-Grúz Tibor r.tag készséggel 
Vállalkozik a főtitkár helyettesítésére gyógykezelésének 

■ . ..: idej e alatt. Az elnökéég ezt határozatilag elfogadja. J
J A -- " .. . akadémiái 1 ■■

: : Í_ ___ _____________________  ....... • ' . __ „ ...____ ______ _■_____

akadémiai törvény imertetése, osztálytitkárok feladatainak / 
méghatározása./

2./ Külföldi akadémiák informálása:

a. / tudományos kapcsolataink szorosabbra fűzésének /
reményében a Szovjetunió és a népi demokráciák \ / 
akadémiái felé Részletes tájékozást adunk az ^uj 
Akadémiáról, természetesen Közölve a yezetőség 
és az uj tagok névsorát,

b. / ezenkívül minden akadémiához > mellyel csereviszony- .
bán állunk, elküldjük a vezetőség névsorát, 
-Lukács György javaslata szerint- feltüntetve a 
neveknél .azt, hogy.ki melyik tudományos intézetben. - 

W működik. • ”

5./ Akadémia székházának rendbehozatala:
d kz építési bizottság tagjaiul felkéretnek: Major Máté 

l.tag, épitésztanár, Voinovich Gézává .főtitkár és a .
. 1..- ■ ' Fővárosi Tervező Iro'da két mérnöke:Borsos László . .

/ müsz.tanácsos és Csemegi József, mérnök,; továbbá Zf •
'' Mihailich Győző javaslatára egygép észmérnök.

Az Akadémia a Növénytárnak tovább nem ad helyet /az 
elköltöztet és t a tudomány érdekeinek szemmel tartásával 
és a Közelbiz.szakembereinek közreműködésével kell le- ./ 

; bonyolítani és olyan helyet kell keresni a Növénytárnak,


